广东科学技术职业学院 2025 年国际学生招生简章

一、学校概况

广东科学技术职业学院成立于 1985 年,是一所教育部备案的全日制公办普通高等学院。学校现有珠海和广州两个校区,全日制在校生 26000 多名,校园面积 2012 亩,建筑面积 70.10 万m²。设有计算机工程技术学院(人工智能学院)、机器人学院、商学院、文化与传媒学院、汽车工程学院、建筑工程学院、艺术设计学院、财会与金融学院、体育健康学院、应用外语学院、旅游学院、物联网工程学院、管理工程学院、马克思主义学院、国际合作学院、创新创业学院、继续教育学院等 17 个二级学院。

学校国际学生教学与管理主要在珠海校区开展。珠海于1980年成为经济特区,是粤港澳大湾区的重要节点城市,有"浪漫之城,百岛之市"的称号,人居环境一流,是中国优秀旅游城市。港珠澳大桥通车后,珠海成为中国内地唯一与香港、澳门陆路相连的城市。

二、国际学生招生

(一) 专科生招生专业与人数

1. 招生专业简介

序号	学院名称	专业	专业概述	就业岗位
1	计算机工程技术学院 (人工智能学院)	人工智能 技术应用	国家高水平专业群核心专业、工信部首批产教融合专业、新兴特色专业,拥有人工智能领域首批国家职业教育教师教学创新团队。	人工智能数据服务、 大模型应用开发工

2	机器人学院	工业机器人技术	广东省二类品牌专业, 广东省二类品牌专业, 广东省二类品牌专业, 广东省第一批高水平专业群龙头专业, 教育部中德先进职业教育合作项目首批试点专业, 广东省教师教学创新团队专业, 全国职业院校技能大赛冠军专业。	工业机器人及自动 化装备的系统集成、 运行维护、操作调 试、故障诊断、人机 界面编程等技术和管理工作。
3	机器人学院	机电一体 化技术 (智能机 电)	机电一体化技术(智能机电) 专业系中德合作试点专出, 2018年全套引进 IHK/AHK德 国职业资格标准,成立中途 实验班。专业聚焦智能与产线 的设计、调试与开发,的 是智能生产化改造能力的 复合型人才。	智能设备开发、工业 机器人应用、智能产 线系统集成等技术 和管理工作。
4	商学院	电子商务	国家骨干校重点专业、国家 高职教育创新发展行动计划 骨干专业、广东省级高水平 专业群龙头专业、金平果排 行榜五星专业,综合实力广 东排名第一。	电商运营、数据分析、视觉设计、客户 服务、新媒体营销 等。
5	文化与传媒学院	网络新闻 与传播	培养具备较强的网络新闻 医新州 医 一	新媒体编辑、策划与 媒体编辑、策划与 文案写作人员、新媒体 营销与推广专员 (持一、 一、 一、 一、 一、 一、 一、 一、 一、 一、 一、 一、 一、 一
6	旅游学院	旅游管理 (研学旅 行方向)	培养具备研学项目策划、执行能力的复合型人才。学生掌握教育学、旅游管理、安全急救等知识,能设计课程方案、组织研学活动,并具备资源整合与团队协作能力。	研学旅行策划师、研 学课程开发专员、研 学项目经理、研学导 师(领队)、旅行社研 学产品经理、研学基 地运营主管、研学市 场营销专员等。

2. 招生人数

序号	专业	人数	类别	层次	学制
1	人工智能技术应用	10	学历生	专科	三年
2	工业机器人技术	10	学历生	专科	三年
3	机电一体化技术(智能机电)	10	学历生	专科	三年
4	电子商务	20	学历生	专科	三年
5	网络新闻与传播	10	学历生	专科	三年
6	旅游管理 (研学旅行方向)	6	学历生	专科	三年

(二) 非学历教育

交换生:需签订校际交换协议。

中文+职业技能团组项目交流生:需与外方派遣单位签订协议。

三、申请条件

(一) 拥有外国国籍

外国公民,如属中国公民移民外国后申请以外国留学生身份来校学习的,必须持有有效的外国护照或国籍证明文件4年及以上,且最近4年(截至入学年度的4月30日前)之内有在国外实际居住2年及以上的记录(一年中实际在国外居住满9个月可按一年计算,以入境和出境签章为准)。

(二) 身体状况要求

健康状况应符合《中华人民共和国出入境管理法》相关规定,需提交近6个月内的体检证明。

(三) 学历和年龄要求

1. 申请攻读专科学历的学生,要求高中毕业或具有同等

学历,年龄已满18周岁且不超过25周岁(截止到2025年9月1日)。

2. 申请交换生或交流生资格的学生,以协议要求的条件为准。

(四)语言能力要求

原则上我校国际学生专科教育均以中文为专业教学语言(另有协议规定的项目班除外),申请者汉语水平需达到《国际汉语能力标准》(以下简称 HSK) 4级 180分以上。前一个学历教育阶段以中文为教学语言的申请者,可免交 HSK 证书,但须提供中文为教学语言的证明。

四、申请办法及材料

(一) 申请办法

申请人将申请材料提交到学校联系邮箱 gkywsbgs@163. com

(二) 申请截止时间

2025年5月30日

(三) 申请材料

1. 专科生

- (1) 广东科学技术职业学院申请信息表:
- (2) 护照首页扫描件(普通护照,且有效期至2025年 10月31日后);
- (3) 高中毕业证书或预毕业证明, 须经所在国教育部或外交部认证;
 - (4) 高中阶段成绩单, 须加盖学校公章;
 - (5) 新 HSK4 级及以上证书;

- (6) 《外国人体格检查表》:
- (7)《国际学生经济担保书》及其担保材料扫描件, 须用中文或英文填写,担保人工作证明和护照/身份证复印件;
 - (8) 无犯罪证明, 开具时间为申请之日前6个月以内;
 - (9) 近期个人2寸彩色头照;
- (10)父母双方或一方为中国公民,或学生本人移民外国后的留学生须提交由出入境管理部门出具的学生本人最近4年内(截至报名时间结束止)的出入境记录原件。

2. 非学历教育

- (1) 广东科学技术职业学院申请信息表;
- (2) 护照首页扫描件(普通护照,且有效期至 2025 年 10 月 31 日后);
- (3) 最终学历证明(高中在校学生应提供在校证明), 须经所在国教育部或外交部认证;
 - (4) 《外国人体格检查表》:
- (5)《国际学生经济担保书》及其担保材料扫描件, 须用中文或英文填写,担保人工作证明和护照/身份证复印件;
 - (6) 无犯罪证明, 开具时间为申请之日前6个月以内;
 - (7) 近期个人2寸彩色头照。

注:申请人应按要求提交申请材料(彩色扫描件),原件留存备查。申请材料若不是中文或英文的,还需提交经公证的中文或英文翻译件,两页以上的表格、文本、证明等应

当加盖骑缝章或在每页上都加盖公章。

上述申请材料,由申请人确保其真实、准确、完整、有效。凡因虚假材料或无效信息导致影响录取及入学者,一切后果和责任由申请人自行承担。

非学历教育也可按照双方协议规定的时间和要求提交申请材料。

五、资格审查及考核录取

(一)资格审查

学校将对国际学生申请材料进行审核,审核时间为 10 个工作日,材料审核通过者即为资格审查合格。审查合格的 申请者将在 10 个工作日后收到邮件通知。

(二) 考核录取

- 1. 学校组织资格审查合格者参加入学考核,考核形式为 线上面试,考核时间安排在2025年6月中旬(具体安排另 行通知)。
 - 2. 学校根据学生入学考核的综合成绩,择优录取。
- 3. 学校将于 2025 年 7 月寄发广东科学技术职业学院《录取通知书》,被录取的新生持《录取通知书》及其他相关材料到中国驻外使馆或领事馆办理签证。

六、收费标准

(一) 学费标准(人民币, 每生/学年)

参考国际学生收费标准依据粤发改价格〔2016〕367号、粤科职院函字〔2017〕28号文件与广东科学技术职业学院《2024~2025学年教育收费目录》执行。

收费标准: 文科类专业——18000 元 理工类专业——20000 元

(二) 住宿费 (人民币, 每生/学年)

参考国际学生收费标准依据教外来〔1998〕7号、粤科职院院字〔2018〕201号文件与广东科学技术职业学院《2024~2025学年教育收费目录》执行。

收费标准: 2 人间国际学生公寓——5000 元 4 人间普通公寓——1500 元

(三) 其他费用(人民币)

教材费、保险费、体检、居留许可办理等费用,约为2000 元。

以上收费标准根据价格管理部门审批文件执行,均以当年实际收取为准。

七、资助政策

广东科学技术职业学院设有国际学生奖学金,资助有志来我校就读的优秀国际学生,具体依据学校国际学生奖学金制度执行。

八、入学及文凭

(一)入学报到

凡我校录取的新生,须持录取通知书和有关证件原件,按期到校办理入学手续。因故不能按期入学者,应向学籍管理部门请假,请假一般不得超过两周。未经请假或请假逾期的,除因不可抗力等正当事由以外,视为自动放弃入学资格。

(二) 资格复查

按照国家和学校有关规定,新生入校后将进行入学资格 复查,对复查不合格的学生依据学校有关规定进行处理。

(三) 文凭颁发

学校为在规定年限内达到所在专业毕业要求的专科生颁发广东科学技术职业学院毕业证书。

九、联系方式

联系部门:广东科学技术职业学院外事办公室

学校地址:中国广东省珠海市金湾区珠海大道南侧65号

邮政编码: 519090

联系电话: 0086-756-7796968

传 真: 0086-756-7796123

E-mail: gkywsbgs@163.com

2025 International Students Admission Brochure of GDPST I. About GDPST

Established in1985, Guangdong Polytechnic of Science and Technology (hereinafter referred to as GDPST) is a full-time public institution of higher education approved by the Guangdong Provincial People's Government and filed with China's Ministry of Education. We have two campuses in Zhuhai and Guangzhou respectively, with a campus area of more than 130 hectares and over 26,000 full-time students. We have 17 schools, including School of Computer Engineering Technology (School of Artificial Intelligence), School of Robotics, Business School, School of Culture and Media, School of Automotive Engineering, School of Architectural Engineering, School of Art and Design, School of Accounting and Finance, School of Sports and Health, School of Applied Foreign Languages, School of Tourism, School of Internet of Things, School of Management Engineering, School of Marxism, School of International Cooperation, School of Innovation and Entrepreneurship, School of Continuing Education, etc.

The teaching and management of international students of GDPST is mainly conducted in Zhuhai campus. Zhuhai became a special economic zone in 1980, and it serves as a pivotal hub in the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area. Zhuhai boasts an exceptional living environment and is an excellent tourist destination in China, which enjoys the name of *Happy City, City of Romance* and *City of a Hundred Islands*. Upon the commissioning of the Hong Kong-Zhuhai-Macao Bridge,

Zhuhai emerged as the sole mainland Chinese city with direct land connectivity to both Hong Kong and Macao.

II. Admission of International Students

(I) Programs Opened for Academic Education and Admission Plan

About the Programs

School	Program	Introduction	Career Opportunities
School of Computer Engineering Technology (School of Artificial Intelligence)	Artificial Intelligence Technology Applications	It is a key program of the National High-Level Professional Cluster, the first batch of Industry-Education Integration Programs certified by the Ministry of Industry and Information Technology, and an emerging distinctive program. It boasts the first national vocational education teaching innovation team in the field of AI.	AI Application Development, AI Data Services, Large Model Application Development Engineer, AI Agent Application Development.
School of Robotics	Industrial Robotics	It is a Guangdong Provincial Class-II Brand Program, flagship program of Guangdong's First High-Level Professional Clusters, and pilot program in the Ministry of Education's Sino-German Advanced Vocational Education Cooperation Project. It is a program with Guangdong Provincial Teaching Innovation Team and National Vocational College Skills Championship.	System integration, operation & maintenance, commissioning & debugging, fault diagnosis, and HMI (Human-Machine Interface) programming for industrial robotics and automated equipment, alongside technical management.
School of Robotics	Mechatronics Technology (Intelligent Mechatronics)	It is a Sino-German collaborative pilot program with a Sino-German experimental class that fully adopted the IHK/AHK German vocational qualification standards in 2018. With a focus on the design, commissioning, and development of intelligent production lines, the program cultivates interdisciplinary talents equipped with competencies in intelligent production line debugging/development and digital transformation of electromechanical equipment.	Intelligent equipment development, industrial robotics applications, and intelligent production line system integration, alongside technical management.

Business School	E-Commerce	It is a national key program of Model Higher Vocational Colleges, backbone program in the National Innovation Development Action Plan for Vocational Education, flagship program of Guangdong Provincial High-Level Professional	E-commerce Operations, Data Analysis, Visual Design, Customer Service, New Media Marketing, etc.	
		Clusters, and Five-Star Program by Golden Apple Ranking. It ranked 1st in comprehensive strength among Guangdong's higher vocational programs.		
		It cultivates versatile high-quality technical	New Media Editor, Content	
		professionals with robust capabilities in online	Strategist and Copywriter,	
	Online Journalism and Communication	journalism production, content strategy	New Media Operations	
School of		development, image processing, audiovisual	Specialist, New Media	
Culture and		production, and new media platform operations,	Marketing and Promotion	
Media		who are equipped to engage in new media	Specialist, Live Streaming	
Wiedia		content curation and operational promotion	Operations Specialist (Douyin	
		roles. It ranked 1st among similar programs at	Live Stream Moderator),	
		national higher vocational colleges for	Short Video Content	
		consecutive years.	Producer, etc.	
			Study Tour Planner, Study	
		It cultivates interdisciplinary talents with	Tour Curriculum	
	Tourism	capabilities to plan and execute study tour	Development Specialist,	
		programs. Students will acquire knowledge in	Study Tour Project Manager,	
School of	Management	pedagogy, tourism management, safety and first	Study Tour Instructor/Leader,	
Tourism	(Study Tour	aid, which enables them to design curriculum	Travel Agency Study Tour	
	Concentration)	plans, organize educational travel activities, and	Product Manager, Study Tour	
		equips them with competencies in resource	Base Operations Supervisor,	
		integration and team collaboration.	Study Tour Marketing	
			Specialist.	

Admission Plan

Program	Admission Plan	Type of Education	Length of Schooling
Artificial Intelligence Technology Applications	10 Students	Academic Education	Three Years
Industrial Robotics	10 Students	Academic Education	Three Years
Mechatronics Technology (Intelligent Mechatronics)	10 Students	Academic Education	Three Years

E-Commerce	20 Students	Academic Education	Three Years	
Online Journalism and	10 Students	Academic Education	Three Years	
Communication	10 Students	Academic Education		
Tourism Management (Study Tour	6 Students	Academic Education	Three Years	
Concentration)			Timee Years	

(II) Non-academic Education Programs

Exchange Program: Exchange agreement should be signed with a foreign college.

Group-Based Chinese Language Plus Vocational Skills Program: Agreement should be signed with the foreign organization concerned.

III. Application Conditions

(I) With Foreign Nationality

Programs opened are available to foreign citizens only. Former Chinese citizens who have foreign nationality and apply to study as foreign students after immigrating abroad must hold a valid foreign passport or nationality certificate for more than 4 years (including), and have a record of actually living abroad for more than 2 years (actually living abroad for 9 months in a year can be counted as one year, which is subject to the entry and exit stamps) in the most recent four years (as of April 30 of the enrollment year).

(II) Requirements for Physical Condition

The health condition should comply with the relevant provisions of the Exit and Entry Administration Law of the People's Republic of China, and a certificate of physical examination within the last 6 months should be submitted.

(III) Requirements for Educational Background and Age

- 1. Students applying for academic education must obtain a high school or above (or equivalent) graduation certificate, and shall be over 18 years old and no more than 25 years old (as of September 1, 2025).
- 2. Students applying for non-academic education programs should meet the requirements specified in the agreement.

(IV) Requirements for Language Competence

Chinese is the language of instruction for students of academic education in GDPST(except for project classes as otherwise stipulated in the agreement), the applicants' Chinese language proficiency should be at least 180 points at level 4 of the International Chinese Language Proficiency Standard (hereinafter referred to as HSK). Applicants who had Chinese as the language of instruction in their previous academic education are exempted from submitting the HSK certificate, but shall submit a proof certifying that Chinese is the language of instruction.

IV. Application Method and Materials

(I) Application Method

Applicants submit their application materials to the email address gkywsbgs@163.com.

(II) Application Deadline

May 30, 2025.

(III) Application Materials

- 1. Academic Education
- (1) Application form of GDPST;
- (2)A scanned copy of the first page of the passport (ordinary

passport, valid beyond October 31, 2025);

- (3) High school diploma or pre-graduation certificate accredited by the Ministry of Education or the Ministry of Foreign Affairs of the host country;
- (4) Transcripts of high school with official seal of the school;
- (5) New HSK certificate at level 4 or above;
- (6) Medical Examination Form for Foreigners;
- (7) Statement of Financial Support for International Students and scanned copy of the guaranteeing materials written in Chinese or English, as well as the scanned copy of guarantor 's certificate of employment and passport/ID Card;
- (8) Non criminal certificate within 6 months prior to the date of application;
- (9) Recent 2-inch color photo;
- (10) International students whose parents or one of them is a Chinese citizen, or who have emigrated to a foreign country, must submit the original copy of the students' records of entry and exit in the latest 4 years (as of the end of the registration time) issued by the entry and exit administration department.
- 2. Non-academic Education
- (1) Application form of GDPST;
- (2) A scanned copy of the first page of the passport (ordinary passport, valid beyond October 31, 2025);
- (3) Final education certificate accredited by the Ministry of Education or

the Ministry of Foreign Affairs of the host country (proof of enrollment for students in high school);

- (4) Medical Examination Form for Foreigners;
- (5) Statement of Financial Support for International Students and scanned copy of the guaranteeing materials written in Chinese or English, as well as the scanned copy of guarantor's certificate of employment and passport/ID Card
- (6) Non criminal certificate within 6 months prior to the date of application;
- (7) Recent 2-inch color photo.

Notes:

Applicants should submit the application materials (colored scanned copy) as required, and keep the originals for future reference. If the application materials are not in Chinese or English, a notarized Chinese or English translation must be submitted. Forms, texts, certificates, etc. with more than two pages should be stamped with a cross-page seal, or the official seal on each page.

For the above application materials, applicants should make sure that all the information is true, accurate, complete and valid. If admission and enrollment are affected due to mistakes, omissions or false filling or invalid information, the applicants shall bear all consequences and responsibilities on their own.

Non-degree education applications may also be submitted in accordance with the time and requirements stipulated in the mutual agreement.

V. Qualification Review and Assessment for Admission

(I) Qualification Review

The college will review the international students' application materials for 10 working days, and those who pass the material review will be qualified. Qualified applicants will get an email notification after 10 working days.

(II) Assessment for Admission

- 1. The college will organize an entrance examination for those who have passed the qualification review, which is in the form of an online interview, and the examination is scheduled for the middle of June 2025 (specific arrangements will be announced later).
- 2. Admission to the college is based on the students' comprehensive performance in the entrance examination.
- 3. The college will send the Admission Notice of GDPST in July 2025, and the admitted students can go to Chinese embassies or consulates in foreign countries to apply for visas with the Admission Notice and other relevant documents.

VI. Charging Standards

(I) Tuition

(per student/per academic year, in CNY)

International students' fees are charged referring to relevant rules and regulations at school and provincial levels.

Tuition Standards - 18,000 for liberal arts programs

20,000 for science and engineering programs

(II) Accommodation Expenses

(per student/per academic year, in CNY)

The college will arrange student dormitories for international students.

Expenses for accommodation are charged referring to relevant rules and regulations at school and provincial levels.

Charges for double room - 5,000

Charges for a room of four - 1,500

(III) Other Fees

The fees of textbooks, insurance, physical examination, and residence permit etc. are approximately CNY2,000.

The above charges are implemented according to the approval documents of the price management department and are based on the actual charges of the year.

VII. Supporting Policy

In accordance with its international student scholarship management regulations, GDPST offers an International Student Scholarship for outstanding international students who wish to come to study here.

VIII. Admission and Diploma

(I) Admission

All new students admitted to GDPST should go to the college for handling admission procedures on schedule with the admission notice and relevant original documents. Students who cannot go to GDPST as scheduled for some reason should request a leave of absence from the management department of students' registration records, which should

not exceed two weeks normally. If the students do not apply for a leave of

absence or the leave of absence is overdue, they will be deemed to have

automatically given up the admission qualification, except for justifiable

reasons such as force majeure.

(II) Qualification Review

New students will be reviewed for admission qualification after entering

the college according to relevant regulations of the state and the college,

and those who fail the review will be managed in accordance with

relevant regulations of the college.

(III) Awarding of Diploma

The college will award certificate of graduation of GDPST to students

who have met the graduation requirements of their majors within the

specified period of time.

IX. Contact Method

Contact Department: International Office of GDPST

Address: 65 Zhuhai Dadao (S), Jinwan District, Zhuhai, Guangdong

Province, China

Zip code: 519090

Contact number: 0086-756-7796968

Fax: 0086-756-7796123

E-mail: gkywsbgs@163.com